
terre voor bewindspersonen
(29200-III, nr. 11);
- de motie Herben over openstelling
van het Catshuis en Paleis Noord-
einde (29200-III, nr. 12).

(Zie vergadering van 1 oktober 2003.)

De artikelen 1 en 2 worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Kalsbeek (stuk nr. 7, I) tot het
invoegen van een nieuw artikel 3.

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fractie van
de SGP tegen dit amendement
hebben gestemd en die van de
overige fracties ervoor, zodat het is
aangenomen.

Ik stel vast dat door de aanneming
van dit amendement het andere op
stuk nr. 7 voorkomende amendement
als aangenomen kan worden
beschouwd.

Artikel 3 wordt zonder stemming
aangenomen.

De begrotingsstaat, zoals die is
gewijzigd door de aanneming van
het amendement-Kalsbeek (stuk
nr. 7, II), wordt zonder stemming
aangenomen.

De beweegreden wordt zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer dat het
wetsvoorstel met algemene
stemmen wordt aangenomen.

In stemming komt de motie-Van
Bommel (29200-III, nr. 9).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en GroenLinks voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Van
Bommel (29200-III, nr. 10).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en de ChristenUnie voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Van
Bommel (29200-III, nr. 11).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, de
ChristenUnie en de LPF voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Herben
(29200-III, nr. 12).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks en de LPF voor
deze motie hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat zij is verworpen.

Aan de orde zijn de stemmingen
over moties, ingediend bij het debat
over het Veiligheidsprogramma, te
weten:
- de motie-Van Heemst over cellen
voor veelplegers (28684, nr. 15);
- de motie-Nawijn/Eerdmans over het
terugdringen van geweldsdelicten,
winkelcriminaliteit en inbraken
(28684, nr. 16).

(Zie vergadering van 30 september
2003.)

De voorzitter: De heer Van Heemst
heeft gevraagd de stemming over
zijn motie op stuk nr. 15 aan te
houden, zodat wij thans alleen over
de motie op stuk nr. 16 zullen
stemmen.

In stemming komt de motie-Nawijn/
Eerdmans (28684, nr. 16).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de PvdA, de Christen-
Unie, de SGP en de LPF voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

Aan de orde zijn de stemmingen
over moties, ingediend bij het debat
over de Staat van de Unie
(29201), te weten:
- de motie-Timmermans c.s. over
openbaarheid rond de IGC (29201,
nr. 2);
- de motie-Timmermans c.s. over
gekwalificeerde meerderheids-
besluitvorming (29201, nr. 3);

- de motie-Timmermans c.s. over een
Europees CBS (29201, nr. 4);
- de motie-Van Baalen c.s. over
voldoen aan de politieke criteria van
Kopenhagen (29201, nr. 5);
- de motie-Karimi c.s. over het begrip
duurzame ontwikkeling in de
ontwerptekst (29201, nr. 6);
- de motie-Karimi c.s. over een
verantwoordingsrelatie tussen de
Europese minister van buitenlandse
zaken en het Europees Parlement
(29201, nr. 7);
- de motie-Dittrich c.s. over naleving
van de Uniewaarden (29201, nr. 8).

(Zie vergadering van 2 oktober 2003.)

In stemming komt de motie-
Timmermans c.s. (29201, nr. 2).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

In stemming komt de motie-
Timmermans c.s. (29201, nr. 3).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de PvdA, GroenLinks en D66 voor
deze motie hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat zij is verworpen.

In stemming komt de motie-
Timmermans c.s. (29201, nr. 4).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

In stemming komt de motie-Van
Baalen c.s. (29201, nr. 5).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

In stemming komt de motie-Karimi
c.s. (29201, nr. 6).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, D66 en
de ChristenUnie voor deze motie
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Karimi
c.s. (29201, nr. 7).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA en D66

Voorzitter
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voor deze motie hebben gestemd en
die van de overige fracties ertegen,
zodat zij is verworpen.

In stemming komt de motie-Dittrich
c.s. (29201, nr. 8).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

De vergadering wordt van 14.55 uur
tot 15.00 uur geschorst.

Aan de orde is het debat naar
aanleiding van een algemeen overleg
op 25 september 2003 over
vogelpest.

©

De heer Duyvendak (GroenLinks):
Voorzitter. Bij de uitbraak van de
vogelpest stond ook de volksgezond-
heid op het spel, omdat al snel bleek
dat het virus over kon slaan op
mensen en omdat bij het overslaan
op mensen niet alleen een tamelijk
onschuldige oogontsteking kon
worden opgelopen, maar ook het
gevaar van mutatie van het virus
bestond. Er kon een nieuw type virus
ontstaan waartegen de mens
mogelijk geen weerstand had. Dat
kon eventueel leiden tot een
zogenoemde pandemie. Er was dus
alle reden om adequate maatregelen
te treffen om dat te voorkomen. De
vraag is of dat goed verlopen is.

Het rapport van de commissie-Bot
dat specifiek inging op de dood van
de dierenarts, geeft antwoord op
deze vragen. Mijn fractie heeft
tijdens het algemeen overleg
daarover echter opgemerkt dat dit op
een onbevredigende manier is
gebeurd. Vooral de cruciale vraag
waarom de dierenarts niet is
geadviseerd om preventief antivirale
middelen te slikken en een griepprik
te halen, terwijl hij intensief in
contact zou komen met mogelijk
besmette dieren, is onbevredigend
beantwoord. Hoe kan dit nu sinds de
uitzending van Zembla van vorige
week is gebleken dat er ook
rapporten zijn van de inspectie voor
de gezondheidszorg waarin
conclusies worden getrokken over de
aspecten van volksgezondheid en de
bestrijding van de vogelpestcrisis?
Drie conclusies wil ik citeren. De
eerste is dat de kwaliteit van de
lokale uitvoering niet overeenstemde
met hetgeen kan worden verwacht

van een professionele organisatie.
De tweede is dat er in verband met
de vogelpest duidelijk een gebrek
was aan een heldere structuur, van
belang voor de volksgezondheid. Ten
slotte concludeert de inspectie dat de
afstemming tussen OMT, BAO en
VWS enerzijds en de praktijk
anderzijds onvoldoende lijkt te zijn
gewaarborgd. Dat zijn drie ernstige
conclusies over de gelopen risico’s
voor de volksgezondheid. Dit schept
geen opwekkend beeld.

Kende de commissie-Bot deze
rapporten op het moment dat zij
haar onderzoek deed? Zo ja, wat
heeft zij ermee gedaan? Zo nee, hoe
kan het dat zij ze niet kende?

De voorzitter: Mag ik u even
onderbreken? Ik neem aan dat u het
VAO heeft aangevraagd om een
motie in te dienen. Uw tijd is om,
dus eigenlijk kunt u die niet meer
indienen.

De heer Duyvendak (GroenLinks): Er
is nieuwe informatie gekomen
betreffende dit VAO, dus ik moet er
kort enkele vragen over stellen.

De voorzitter: Moet, moet; u hebt
maar twee minuten, dus u moet nu
echt de motie indienen.

De heer Duyvendak (GroenLinks):
Kende de minister tijdens het
algemeen overleg deze rapporten?
Aangezien er een zorgelijk beeld blijft
hangen, wil mijn fractie de volgende
motie indienen.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

overwegende dat de commissie-Bot
op verzoek van de ministers van LNV
en van VWS onderzoek heeft gedaan
naar de dood van de dierenarts;

overwegende dat het rapport van de
commissie-Bot een aantal cruciale
vragen rond de dood van de
dierenarts onvoldoende beant-
woordt;

overwegende dat het van groot
belang is om lessen te trekken voor
een effectieve bestrijding van
toekomstige virusuitbraken;

verzoekt de regering, mede in het

licht van het rapport van de inspectie
voor de gezondheidszorg over het
functioneren van de GGD tijdens de
vogelpestcrisis, nader onafhankelijk
onderzoek te doen naar:
- de afstemming tussen OMT, BAO
en VWS enerzijds en de praktijk
anderzijds;
- gebrek aan een heldere
besluitvormingsstructuur voor de
volksgezondheidsaspecten van de
vogelpest;
- de kwaliteit van de lokale uitvoe-
ring,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door de leden Duyven-
dak, Waalkens en Van Velzen. Naar
mij blijkt, wordt zij voldoende
ondersteund.

Zij krijgt nr. 65 (28807).

©

De heer Waalkens (PvdA): Voorzitter.
Wij hebben in het algemeen overleg
naar aanleiding van de rapportage
van de commissie-Bot veel van
gedachten gewisseld. Voor de fractie
van de PvdA was van essentieel
belang hetgeen in de afronding van
het debat duidelijk is geworden over
de positie van de verschillende
betrokken organisaties bij de
bestrijding van de vogelpest, met
name in relatie tot de volksgezond-
heid. Wij hebben in het algemeen
overleg daarover kritische vragen
gesteld en wij zijn er niet van
overtuigd dat de commissie-Bot alles
naar boven heeft gehaald waar het
gaat om het functioneren van de
organisaties die zijn genoemd in de
zojuist ingediende motie, met name
de GGD.

Daarnaast is het voor de PvdA-
fractie van essentieel belang dat wij
lessen willen leren uit hetgeen wij
hebben beleefd, met als dramatisch
aspect de dood van de dierenarts.
Daarom ondersteunen wij de motie
van harte.

De heer Oplaat (VVD): Wat heeft u
doen besluiten om nu plotseling een
nieuw onderzoek te eisen, terwijl u in
het algemeen overleg akkoord bent
gegaan en hebt gezegd dat de
commissie-Bot aangeeft dat de
overheid alles heeft gedaan dat in
haar macht lag? Vindt u het ten
opzichte van de getroffen familie wel
netjes om zo’n stukje politiek te gaan
bedrijven?
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